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Vážení  
spoluobčané,

máme za sebou část nového 
roku a my nezahálíme – pustili 
jsme se do mnoha nových 
projektů.

Jako první zahájili pracovníci 
údržby rekonstrukci sociálního 
zařízení v 1. patře budovy 
obecního úřadu. Původně 
bylo v plánu opravit a vyměnit 
WC, ale nakonec jsme 
zrekonstruovali chodbu včetně 
schodiště v celém patře a rovnou 
jsme se pustili i do úpravy 
učebny ZUŠ. Zateplili jsme 
ji, snížili podhledy a natáhli 
novou elektroinstalaci kvůli 
zastaralým původním rozvodům. 
Celkově dojde k oživení prostoru 
a už teď mohu říct, že změna 
bude skutečně znatelná. Práce 
nám komplikovaly časté poruchy 
na vodovodním řadu, ale přesto 
se již brzy můžete těšit na světlé 
a moderní prostory.

Mezi rekonstrukcemi 
a nečekanými komplikacemi 
jsme svépomocí stihli zvelebit 
i prostory výčepu v sále 
kulturního domu.

Zhotovitelská firma během 
února provedla stabilizaci 
poškozeného svahu prameniště 
na Jiskráku, který napájí 
vodojem u Ondřeje. Stejná 
firma také provedla stavební 
úpravy v areálu kompostárny. 
Terén zde byl velmi podmáčený, 
průjezdnost areálem byla 
složitá, a proto jsme přistoupili 
ke zpevnění ploch, aby 
bylo možné tento prostor 
plnohodnotně využívat. 
V letošním roce bychom zde 
rádi vystavěli betonové kóje 
na štěrky a písky.

V každém čísle se snažím 
apelovat na občany, tentokrát 
bych Vás rád pochválil. Velmi 
mě těší, jak pozitivně jste 
přijali nové třídění biologického 

odpadu – větve se již od nového 
roku hromadí na sběrném 
místě u kompostárny. Další 
zpracování biologického odpadu 
bude díky této změně mnohem 
efektivnější.

Firma zahájila stavbu cesty 
k Bendům a také provede 
demolici pastoušky. Materiál 
z demolice pastoušky bude 
použit jako stavební materiál 
na vybudování nové lesní cesty.
Během února jsme obdrželi 
schválení dotace z Evropských 
fondů na výstavbu chodníku 
od školy k Janskému údolí 
a také na rekonstrukci budovy 
hasičárny. V rámci této 
rekonstrukce dojde k výměně 
podlahy v garáži a k modernizaci 
otopného systému. Nevyužité 
prostory v prvním patře 
nájemního bytu budou 
přestavěny na oddělené sociály 
pro muže a ženy, vybudovány 
zde budou šatny a skladovací 
prostory. V současné době 
je vypsána veřejná zakázka 
na výběr zhotovitelů těchto 
projektů. Je tedy jisté, že 
v letošním roce dojde k realizaci 
těchto staveb.

Letos také zahájíme výstavbu 
parkoviště u mateřské školy 
v Brloze, na kterou je také 
vypsána veřejná zakázka.

Rádi bychom se letos zaměřili 
i na opravu fasády budovy kina 
a kaple sv. Jána, která dostane 
nový kabát. Pokračovat chceme 
také v opravě zábradlí u prodejny 
COOP.

Plánujeme tedy mnoho 
investičních akcí a budeme se 
snažit vše zdárně dokončit. 

Přeji vám krásné slunečné dny 
bez útrap a stále pevné zdraví.

Tomáš Jungwirth
starosta
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Z jednání zastupitelstva obce

3)  ZŠ – Smlouva o úhradě 
nadnormativních výdajů 
na prostředky určené 
na platy a odvody

Základní škole a Mateřské škole 
Brloh byla povolena výjimka 
z průměrného nejnižšího počtu 
žáků pro školní rok od 1.9.2024 
až 31.8.2025. Obec Brloh 
poskytne ZŠ a MŠ Brloh finanční 
prostředky za chybějící žáky, 
jejichž výše bude vypočtena 
podle platných normativů. 
Jde o prostředky na platy 
a odvody zaměstnanců. Tento 
bod zastupitelstvo schválilo.

4)  Rozpočet Základní školy 
a Mateřské školy Brloh na rok 
2025, Střednědobý výhled 
rozpočtu na roky 2026 -2027

Základní škola a Mateřská 
škola předložila návrh rozpočtu 
na rok 2025. Podrobně předložila 
rozpočet pro ZŠ Brloh, MŠ Brloh 
a MŠ Nová Ves včetně výhledu 
pro roky 2026 a 2027. Rozpočet 
i výhled byly schváleny.

5) Rozpočet obce na rok 2025
Některým položkám rozpočtu 
na rok 2025 se zastupitelstvo 
věnovalo již na minulém 
zasedání. Návrh rozpočtu 
sestavila účetní spolu 
s finančním výborem a tento 
návrh byl zveřejněn na úřední 
desce a el. úřední desce 
v zákonné lhůtě. Zároveň 
byl zaslán i zastupitelům. 
Zastupitelstvo o návrhu 
diskutovalo a doplnilo ještě 
další částky, na kterých se 
během diskuse domluvilo. 
Následně rozpočet schválilo.

6)  Střednědobý výhled rozpočtu 
obce na rok 2026–2027

Návrh střednědobého výhledu 
rozpočtu na roky 2026 a 2027 
byl předložen zastupitelstvu 
a zároveň byl v zákonem 
stanovené lhůtě zveřejněn 

na úřední desce a el. úřední 
desce Zastupitelstvo nemá 
k výhledu připomínky 
a schvaluje ho.

7)  Žádost o prodej 
pozemku v k.ú. Rojšín

Zastupitelstvo projednalo 
prodej pozemku 
v k.ú. Rojšín. Již dříve 
zastupitelstvo souhlasilo 
s prodejem pozemku 
a tento záměr byl zveřejněn 
dle zákona na úřední 
desce. Prodej pozemku 
zastupitelstvo schválilo.

8)  Žádost o prodej 
části pozemku v k.ú. 
Brloh pod Kletí

Zastupitelstvo obce 
projednalo žádost 
o prodej části pozemku 
v k.ú. Brloh pod Kletí 
a souhlasí s prodejem.

9)  Žádosti o finanční 
příspěvek 

Jihočeské centrum pro 
zdravotně postižené a seniory 
podalo žádost o finanční 
příspěvek na činnost na rok 
2025. Příspěvek byl schválen.

Charita Český Krumlov 
podala žádost o finanční 
příspěvek na rok 2025. Tento 
příspěvek byl také schválen.

10)  EG.D. a.s. – Smlouva 
o smlouvě budoucí 
o zřízení věcného 
břemene

Zastupitelstvo souhlasí 
s uzavřením smlouvy 
o smlouvě budoucí o zřízení 
věcného břemene.

11)  Schválení odměn 
pro JSDHO Brloh

Velitel výjezdové jednotky 
předložil zastupitelstvu 
návrh odměn pro jednotlivé 

Poslední zasedání 
zastupitelstva v roce 2024 se 
konalo dne 11. 12. od 19.00 
hodin v kanceláři starosty. 
Omluven byl tentokrát 
jeden člen. Toto zasedání 
bylo specifické počtem 
jednacích bodů. Těch 
bylo v tomto případě 17. 
Rekapitulace obsahu bude 
mít tentokrát jinou formu. 
Bude se jednat o klasický 
zápis. (samozřejmě 
bez údajů GDPR)

1)  Rozpočtové opatření 
č. 15,16/2024

Změny č. 15 a 16/2024 vzalo 
zastupitelstvo na vědomí.

2)  Změna vyhlášek 
o odpadovém hospodářství

Zastupitelstvo diskutovalo 
o poplatku za odpad na rok 
2025 a byl vznesen návrh 
na zvýšení poplatku ze 750,-
Kč na 900,-Kč. Ze strany 
zastupitelů padl protinávrh 
950,-Kč. Protinávrh byl 
odsouhlasen. Po odečtení 
nákladů obec i při této 
výši poplatku odpadové 
hospodářství dotuje. 
V posledních letech se 
samozřejmě zvýšila cena 
za likvidaci a zároveň 
narostl objem některých 
odpadových komodit. Např. 
velkoobjemový odpad.
Dále zastupitelstvo 
projednalo návrh změny 
obecně závazné vyhlášky 
o stanovení obecního 
systému odpadového 
hospodářství u služby za svoz 
odpadu pro podnikatele. I zde 
došlo na základě porovnání 
nákladů a výnosů k navýšení 
základní úhrady podnikatelů 
na 350,-Kč a úpravy některých 
znění vyhlášky a ceníku.
Zastupitelstvo souhlasí 
s návrhem nové vyhlášky.
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Podle nového zákona již 
vyhláška obce z roku 2008 
nebude v příštím roce platit, 
zastupitelstvo navrhuje tuto 
vyhlášku zrušit zrušující 
vyhláškou a zastupitelstvo 
nebude vydávat novou vyhlášku 
k dani z nemovitosti.

16)  Schválení finančního 
podílu obce v žádosti 
o Neinvestiční dotaci pro 
JSDHO Jihočeského kraje

Zastupitelstvo souhlasí 
s podáním žádosti o neinvestiční 
dotaci pro JSDHO z programu 
Jihočeského kraje 

17) Různé
Zastupitelstvo diskutovalo 
o navýšení částky penzijního 
pojištění, které obec hradí 
svým stálým zaměstnancům. 

Letošní první zasedání 
zastupitelstva obce se konalo 
ve čtvrtek 20.2. od 19.00 hodin 
v kanceláři starosty. Jeden 
člen byl omluven. Z veřejnosti 
se nikdo nedostavil.

První bod pojednával tradičně 
o rozpočtových změnách 
17/2024 a 1/2025. Ty vzalo 
zastupitelstvo na vědomí.

Bod dvě a žádosti o příspěvky. 
Žádosti SDH Brloh, FK Nová Ves 
i FOKUS České Budějovice byly 
zastupitelstvem schváleny.

Další již tradiční bod číslo tři 
je schválení smlouvy o zřízení 
věcného břemene s EG.D. a.s. Tu 
zastupitelstvo také schválilo. 

Bod čtyři a žádost o koupi 
části pozemku v k.ú. Brloh pod 
Kletí, který z části zasahuje 
do obecního pozemku. 
Zastupitelstvo nemá námitky 
proti navrženému řešení. 

Starosta vyzve žadatele 
o vypracování geometrického 
plánu a žádosti se bude 
dále věnovat na některém 
z dalších zastupitelstev. 
Další žádost v tomto 
bodě o směnu pozemku 
v k.ú. Brloh pod Kletí, 
který vlastní žadatel a je 
využíván jako komunikace 
k veřejným účelům za část 
obecního pozemku. 
Žadatel přiložil k žádosti 
mapu, kde navržené řešení 
zakreslil. Zastupitelstvo 
o návrhu diskutovalo a bude 
s žadatelem dále jednat. 

Bod číslo pět řešil realizaci 
akcí - „Cesta k Bendům“, 
a „Demolice pastoušky 
čp. 51. Tyto akce byly 
vysoutěženy a zastupitelstvo 
schválilo jejich realizaci. 

V bodě šest jsme schvalovali 
rozpočtovou změnu 2/2025. 

Poslední bod různé 
pojednával především 
o úpravách na obecním 
úřadě a na kompostárně. 
O získaných dotacích 
na chodník od školy směr 
Janské Údolí a rekonstrukci 
hasičárny. Dále pak 
o realizaci parkoviště u MŠ.

členy výjezdové jednotky 
za rok 2024. Tyto odměny 
zastupitelstvo schválilo.

12)  Plán inventur a složení 
inventurních komisí

Starosta předložil 
zastupitelstvu plán inventur 
a rozčlenění jednotlivých 
komisí. Nebyla žádná diskuse 
k plánu inventur. Schváleno.

13)  Zrušení obecně závazné 
vyhlášky obce BRLOH - 
Výše úplaty za vzdělávání 
v mateřských školách, 
školních družinách 
a školních klubech.

Zastupitelstvo obce vydalo 
vyhlášku 2/2024 o výši 
úplaty za vzdělávání 
v mateřských školách, 
školních družinách a školních 
klubech. Protože na tyto 
úplaty neměla být vydána 
vyhláška, ale rozhodnutí 
o výši úplaty, zastupitelstvo 
vydává Obecně závaznou 
vyhlášku obce Brloh, kterou 
se ruší obecně závazná 
vyhláška obce č. 2/2024.

14)  Úplata za předškolní 
vzdělávání v MŠ Brloh 
a úplata za školské 
služby ve školní družině

Zastupitelstvo projednalo 
výši úplaty za předškolní 
vzdělávání v MŠ Brloh 
pro školní rok 2024/2025 
a navrhlo výši 300,-Kč/
měsíc. Dále projednalo 
výši úplaty za školské 
služby ve školní družině 
při ZŠ Brloh pro školní 
rok 2024/2025 a navrhlo 
částku 150,-Kč/měsíc.
Oba návrhy byly schváleny.

15)  Zrušení vyhlášky 
č. 22/08 o místním 
koeficientu k dani 
z nemovitosti

Václav Pecha ml.
místostarosta
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do jiné školy“. Rozhodoval 
o nás okresní národní výbor, 
odbor školství, ten rozhodoval 
o tom, kdo kam půjde.

Když Vám prošly rukama 
i ty tři generace, vidíte 
u dětí nějaké změny?
Samozřejmě, že změny byly. 
My jsme zažili obrovský 
pokrok. Technika i elektronika 
se vyvíjela. Dříve neměly 
děti, kde ty informace brát. 
Děti musely dříve doma více 
pracovat. Doba se měnila, 
s ní se měnily i ty děti.

Tento rok máte kulaté výročí 
60 let zdravotního kroužku, 
jak jste se k tomu dostala?
No, to bylo zajímavé, protože 
dříve existovaly učitelky 
zdravotnice. V mládí nám ředitel 
přiděloval různé funkce a právě 
já jsem byla přidělena od pana 
ředitele Staška na tento post. 
Neměla jsem vůbec tušení, co to 
je. Okresní Červený kříž pořádal 

Po šestnácti letech jsem 
požádala o rozhovor paní 
učitelku Marii Anderlovou. 
Letos je to 60 let, co založila 
a především vede zdravotní 
kroužek na naší škole

Odkud pocházíte?
Já pocházím ze Žabovřesk, 
které jsou tady nedaleko, ale 
když jsem byla doma, tak 
jsem ani nevěděla, že nějaký 
Brloh vůbec existuje. 

Kde jste studovala?
Chodila jsem do školy nejprve 
u nás v Žabovřeskách, 
potom v Dubném jsem byla 
na měšťanské škole a poté 
jsem šla na pedagogickou 
školu v Českých Budějovicích. 
Tehdy se studovalo na učitele 
pouze 4 roky, byla to střední 
škola pro vzdělávání učitelů 
národních škol, a za 4 roky, 
v 18 letech, jsme byly učitelky. 
Dokonce některá děvčata z naší 
třídy šla učit a bylo jim 18 
let až v říjnu nebo listopadu. 
Kluci měli dost často smůlu, 
protože je dávali do pohraničí, 
do zapadlých vesniček, kam 
ani nebylo moc spojení, takže 
museli chodit pěšky, protože 
tam neměli ani ubytování. My 
jsme končili v roce 1961. Poté 
mi přišel dopis z okresního 
národního výboru z Českého 
Krumlova, abych se dostavila. 
Tak jsem tam přijela a řekli mi, 
že půjdu do Brloha a počítají se 
mnou na vyšší stupeň, i když 
jsem měla kvalifikaci pro první 
stupeň. Nastoupila jsem a pan 
ředitel mi řekl, že tady musím 
bydlet, protože ze Žabovřesk 
bych těžko dojížděla. A tehdy 
všechny učitelky bydlely 
u Kavků (dole), tak jsem se 
přistěhovala a bydlela jsem tam.

Dříve jste si tedy nemohla 
vybrat, na jaké škole 
budete chtít učit?

Ne, to nešlo. Když jsme končili, 
tak jsme si mohli napsat, 
do jakého okresu bychom 
chtěli – já jsem si napsala 
České Budějovice a Pelhřimov, 
ale nakonec jsem se dostala 
do Českého Krumlova. 

Vy jste tedy nastoupila v 18 
letech na naši školu a po celou 
dobu jste byla tady?
Přesně tak, 52 let jsem tady 
učila. Učila jsem do 70 let. Prošly 
mi rukama i 3 generace. Začala 
jsem generací, která jsou už 
dnes babičky a dědové, pak jejich 
děti a jejich vnoučata. Takže 
jsme se všichni dobře znali. 
Oni znali mě, já je znala dobře 
a žiju tu mezi nimi a je mi tu 
dobře, protože se s nimi potkám 
a povídám si s nimi. Měla jsem 
to štěstí, že jsem se tou učitelkou 
stala a že jsem po celou dobu 
zůstala na jednom místě, 
to se opravdu moc nestává. 
Stávalo se, že přijel inspektor, 
řekl „sbal se a já tě odvezu 

Rozhovor
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vyndávání klíšťat a následné 
ošetření rány, krvácení z nosu, 
zlomeniny a nejdůležitější je 
zachraňující první pomoc – 
masáž srdce a velké masivní 
krvácení. 
Každý rok jsou jiná zranění, 
co mají ošetřovat, a jsou to 
zranění realistická. Tudíž je 
tam krev, otevřené zlomeniny, 
amputace a podobně. Když 
začali s realistickými zraněními, 
tak se toho děvčata i lekla, 
ale i přesto to zvládla ošetřit. 
Na poslední soutěži byl i infarkt 
dospělé osoby a rozpoznání 
příznaků a následné ošetření. 
Je to vše o spolupráci hlídky. 
Pouze obvazová technika 
je soutěž jednotlivců.

Jak je to dlouho, co jste přestala 
učit ve škole? 
Už 12 let si užívám opravdového 
důchodu. Ze začátku se mi 
stýskalo, ale zdravotní kroužek 
mi to vynahradil. Ale ty první 
roky jsem byla trochu smutná, 
když jsem viděla jít 1. září děti 
do školy a já s nimi nešla.

Když si užíváte odpočinku, jaké 
máte koníčky? 
Mým koníčkem je zahrada, 
hodně luštím sudoku 
a křížovky, snažím se co 
nejvíce číst. Se zahrádkou je 
to teď horší, protože jsem dost 
stonala. Zlobily mě i karpály, 
tudíž mi zdravotní stav péči 
o zahradu moc neumožňuje, 
ale i tak se snažím.
Teď si užívám ještě pravnoučka. 
Denně pozoruji, jak se učí nové 
věci a prospívá. Se svými dětmi 
to člověk tak neprožívá, ale teď 
je více času se mu věnovat.

Já Vám, paní Anderlová, 
moc děkuji za milý rozhovor 
a přeji Vám hlavně 
zdraví do dalších let.

kurzy pro učitelky zdravotnice, 
tak jsme se přihlásila, ale moc 
jsme se tam toho nedozvěděly, 
protože tenkrát to chodilo tak, 
že v každé třídě byly tříčlenné 
zdravotní hlídky a ty hlídky 
kontrolovaly, jestli mají ostatní 
děti kapesník, jestli se větrá, 
byli to v podstatě zdravotníci 
třídy. Tyto hlídky měly soutěž 
v Českém Krumlově, my jsme 
tam nedopadly úplně dobře, 
protože jsme nevěděly, co 
to obnáší a jak bychom se 
měly připravit. Tak jsem si 
řekla, že by bylo nejlepší, 
kdybychom neměli už třídní 
hlídky, ale kdybych založila 
zdravotnický kroužek. V roce 
1965 se kroužek založil. Byly 
to kroužky dva, protože jsme 
měli děti rozdělené na mladší 
(první stupeň) a starší (druhý 
stupeň). Ta náplň u každého 
byla jiná. Poté jsme již měli 
materiály z Červeného kříže, jak 
školit žáky. Začali jsme jezdit 
na soutěže, kde byla pětičlenná 
družstva. Vždy mě naplňovala 
ta radost a ta dychtivost dětí, 
jak je to bavilo a zajímalo. 

Mám pocit, že snad každý, 
s kým se v Brloze bavím, 
chodil do Vašeho kroužku. 
Měla jsem hodně dětí. 
Nyní nejvíc mrzí, kolik lidí 
zdravotním kroužkem prošlo, 
a přesto jsem si nedokázala 
vychovat žádného svého 
nástupce. Není nikdo, kdo by 
se toho ujal. Chápu, že je to 
časově náročné a skloubit to 
s prací není jednoduché. Navíc to 
skloubit s rozvrhem, ale musím 
říct, že jsem vždy měla úžasnou 
spolupráci se školou, protože 
vždy tu díru v rozvrhu našli. 

Máte za sebou hodně úspěchů, 
co vím z minulých čísel 
zpravodaje, pochlubte se nám.
Máme úspěchů hodně, ale nikdy 
jsem si nevedla žádnou evidenci. 
Vždycky jsme se nevraceli 

s medailemi, občas byly místo 
vítězství slzičky. Více to tedy 
mrzelo mě než ty děti. Neúspěch 
jsem těžko nesla. Bývalo hrozně 
těžké vybrat 5 dětí, které budou 
naši školu reprezentovat. Měla 
jsem v kroužku třeba 15 členů, 
ale musela jsem jich vybrat 
pouze 5 a jak to vysvětlit těm 
ostatním, protože každá škola 
mohla přihlásit pouze jeden 
tým. Dala jsem dětem hlasovat, 
aby si vybraly, a většinou to 
byly ty nejstarší děti, protože 
měly nejvíce zkušeností.
Jinak jsme byli na hodně 
soutěžích, protože je to 
postupová soutěž. Takže 
kdo vyhraje okresní kolo, 
postupuje do krajského 
kola, to se ani nedá spočítat, 
kolikrát jsme postoupili. Byli 
jsme v Pelhřimově, v Písku, 
ve Strakonicích, několikrát 
v Českých Budějovicích. Jeden 
rok jsme vyhráli krajské kolo 
v Táboře a postoupili jsme 
do národního kola, které se 
konalo v Praze. Tam jsme 
sice nevyhráli, ale byli jsme 
na osmém místě, což si 
myslím, že je krásný úspěch.
Zapojovali jsme se i do soutěže 
Mladý záchranář. Soutěže 
probíhaly současně a moje 
děvčata vyhrála současně 
soutěž mladého zdravotníka 
i soutěž mladého záchranáře.

Co je náplní zdravotnických 
soutěží? 
Náplní mladého zdravotníka je 
umět poskytnout první pomoc. 
Musela jsem dětem dát takové 
znalosti, aby se nebály první 
pomoc poskytnout, a přitom aby 
neohrožovaly sami sebe, protože 
napřed se musí přesvědčit, že 
jim nehrozí žádné nebezpečí, 
a až poté jít ošetřovat. 
Samozřejmě k tomu musí umět 
obvazovat rány, učí se spoustu 
druhů obvazů. Na soutěžích je 
ošetřování různých ran, ošetření 
pacienta s otřesem mozku, Marcela Mádlová
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BELETRIE PRO DĚTI
Král, Robin
 –  NA POUTI
Křesťanová, Lucie
 –  JAK ŠEL TYGR K HOLIČI

Pavlovcová, Klára
 –  PUNŤA A ŤUNŤA : JAK SE CHTĚLI DOSTAT 

NA VRCHOL POTRAVNÍHO ŘETĚZCE

NAUČNÁ LITERATURA PRO DOSPĚLÉ
Padevět, Jiří
 –  KRONIKA TŘETÍ REPUBLIKY

Slívová, Lenka
 –  CHARLOTTA: ŽENA T.G.M

BELETRIE PRO DOSPĚLÉ 
– ROMÁNY
Caplin, Julie
 –  HOSPŮDKA V PRAZE
Dvořáková, Petra
 –  NÁVRAT
Eben, Marek
 –  MYŠLENKY ZA VOLANTEM 2
Gablé, Rebecca
 –  DRUHÉ KRÁLOVSTVÍ
Hoover, Colleen
 –  MOŽNÁ JEDNOU; MOŽNÁ TEĎ 
Jacobs, Anne
 –  KRÁMEK NA VSI : KDE CESTA ZAČÍNÁ
Klabouchová, Petra
 –  MUŽ Z BRNA
Krejčík, Daniel
 –  NADĚLENÍ; HÁJEMSTVÍ: PŘÍBĚH KLUKA 

Z POHŘEBKY

Picoult, Jodi
 –  OMAMNÝ MED

Sobota, Luděk
 –  HOLÉ A TRAPNÉ DÝCHÁNÍ
Třeštíková, Radka
 –  BÁBOVKY NA KONCI SVĚTA
Wilková, Scarlett
 –  VEKSLAČKA

– DETEKTIVKY, THRILLERY
Galbraight, Robert
 – HLADOVÝ HROB
Jašová, Jana
 – DRAVÉ ZVĚŘI NAPOSPAS
Klevisová, Michaela
 – LETNÍ SLUNOVRAT
Regan, Lisa
 – SMRTÍCÍ NÁDECH
Trpková, Kristýna
 – ŠMÍRÁK
Walsh, Triona
 – SNĚHOVÁ BOUŘE

Nové knihy

Pozvání do knihovny

Obecní knihovna v Brloze nabízí čtenářům, kteří se nemají možnost dostat 
do knihovny kvůli chybějícímu bezbariérovému přístupu, roznášku knih až domů.

Pokud o tuto službu máte zájem, kontaktujte knihovnu  
na tel. 380 745 065 nebo prostřednictvím  

e-mailu knihovna@obecbrloh.cz.

Roznáška knih
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Z ekocentra Šípek pro první a druhou třídu

Marie Marková

Jaroslava Lošková

Základní škola 
a Mateřská škola Brloh

Stručná, leč důležitá zpráva: Školní jídelna modernizuje!

V těchto dnech doznává školní jídelna dvou 
významných proměn. 
První změnou je obsazení pozice hlavního 
kuchaře výraznou posilou, tedy hlavním 
kuchařem (sic!). S ním na scénu přichází revize 
jídelníčku, nové chutě a omlazení kuchařského 
týmu. Jsme za pana kuchaře rádi a snad se mu 
u nás bude líbit. 
Rovněž druhá změna bude mít, pevně věříme, 
pozitivní dopad – modernizujeme proces 
objednávání jídel technologickými nástroji 
21. století! Nově bude moci každý strávník 
přihlásit či odhlásit obědy (pro děti v MŠ také 

svačiny a přesnídávky) pomocí jednoduché 
mobilní aplikace, případně také přes webovou 
stránku. V těchto dnech strávníci ze školy 
obdrží pokyny, jak postupovat při nastavení 
svého účtu strávníka a jak s aplikací zacházet. 
Slibujeme, že celý proces bude snadný, rychlý, 
intuitivní; samozřejmě budeme nápomocni 
v případě jakýchkoliv dotazů, rozhodně se není 
čeho obávat. 
V neposlední řadě dáváme občanům na vědomí, 
že přijímáme nové strávníky a těšíme se 
na shledanou!

František Trapl, ředitel ZŠ a MŠ Brloh

Plaváčci

To je dobře náhodou, že nežijem pod vodou, 
na vzduchu, na vzduchu, můžem zpívat ejchuchu, 
zpívati si pod vodou nejde ani náhodou, z hlubiny, 
z hlubiny, vyšly by jen bubliny… Touto písničkou se 
žáci 1. až 4. tř. rozloučili s kurzem plavání.

Kromě nácviku plaveckých stylů si užili různých 
vodních hrátek ve velkém a malém bazénu, relaxovali 
ve vířivce a poprvé se saunovali v panoramatické 
sauně. Za své výkony pak obdrželi Mokré vysvědčení.

Z nabídky  „Ekovýchovné programy pro školy“ jsme 
využili POVÍDÁNÍ O DOMÁCÍCH ZVÍŘÁTKÁCH. Žáci se 
dozvěděli, odkud pocházejí, osvojili si, jak se o ně starat, 
třídili je na zvířátka hospodářská a společenská. V závěru 
si zahráli na zvířecí farmu.
VŠICHNI POTŘEBUJÍ DOMOV, tak se jmenoval další 
program ekocentra. Žáci objevovali, z čeho si zvířátka 
staví své domovy, jak přečkávají zimu, poznávali je podle 
hlasu, stop a pobytových znamení, která mohou v přírodě 
zanechat. Např. okousané šišky, trus, peří, hnízda,...
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ZŠ Brloh na hokeji i u reprezentace

Václav Tancer 

To, že do naší školy chodí 
plno sportovních nadšenců, 
se opět potvrdilo.

Po skvělé zkušenosti 
s výjezdem na hokejový 
zápas Motoru v Karlových 
Varech jsme si nenechali ujít 
ani další utkání na „domácí“ 
půdě. Jednalo se už o čtvrtou 
návštěvu naší školy v Budvar 
aréně a atmosféra byla opět 
fantastická. Naši žáci si ji 
užili naplno – což mimo jiné 
dokazuje i záběr na kostce 
nad ledem. V předvánočním 
vyprodaném utkání 
jsme sice výhru Motoru 
neviděli, ale to nám zážitek 
rozhodně nezkazilo.

Kromě hokeje jsme se 
vydali také na fotbalový 
zápas ženské reprezentace, 
kde jsme fandili českým 
hráčkám v jejich důležitém 
utkání Ligy národů. Ty před 
našimi zraky zvládly zápas 
bravurně a Albánii porazily 
5:1. Po utkání si žáci užili 
společnou děkovačku, plácli 
si s hráčkami a ti šťastnější 
si odnesli i společnou fotku.

Moc mě těší, že je o podobné 
akce mezi našimi žáky stále 
větší a větší zájem, a to 
i navzdory tomu, že se zápasy 
odehrávají ve večerních 
hodinách a v jejich volném 
čase. Bohužel kapacity, 
zejména dostupné lístky, 
nejsou neomezené, a občas 
mě mrzí, že musím některé 
zájemce odmítat. O to víc mě 
ale těší, že naše sportovní 
nadšení rozhodně nekončí! 

Už nyní vyhlížíme dubnové 
mistrovství světa v hokeji 
žen, které se bude konat právě 
v Českých Budějovicích. Být 
u toho, když se světová elita 

představí přímo u nás,  
bude nezapomenutelný  
zážitek – a už teď mohu 
oznámit, že naši žáci 
budou u toho!
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V úterý 4.března vypuklo 
na naší škole masopustní 
veselí. Děti 1.stupně se 
po velké přestávce převlékly 
do masek a spolu se svými 
třídními se odebraly 
do tělocvičny.

Zde žáci třetího a čtvrtého 
ročníku zahájili školní 
masopust secvičenou písní Já 
jsem muzikant. Poté se děti 
rozdělily po třídách a odebraly 
se plnit různé zábavné úkoly.  
Například chůze s kopýtky, 
průlez tunelem, předvádění 
pantomimou, hod míčkem 
do koše, zavěšování kroužků 
hodem a střelba míčem 

do branky. Na jednotlivých 
stanovištích dohlíželi naši 
„deváťáci“. Oni byli taktéž ti, 
kteří zábavná cvičení vymysleli. 
Moc jim za to děkujeme. 
Po splnění všech úkolů se celý 
první stupeň sešel v tělocvičně, 
kde byla připravena pro děti 
diskotéka.

V den pololetního vysvědčení 
jsme se vypravili na lyžovačku 
do nedalekého skiareálu 
Hochficht v Rakousku. Lyžařské 
podmínky byly naprosto 
dokonalé. Perfektně upravené 
sjezdovky, slunečné počasí 
a minimum lidí.  
Co víc si přát? 😊

Po celodenním sportovním 
výkonu, když začalo sluníčko 
zapadat, byl ideální čas 

na předání vysvědčení. 
Věřím, že si všichni tento den 
skvěle užili a že předávání 
vysvědčení na sněhu pro žáky 
bude výjimečnou vzpomínkou. 
Musím pochválit všechny naše 
žáky za ukázkové chování 
na sjezdovkách a v celém areálu. 
Ráda bych také poděkovala 
rodičům za pomoc, občerstvení 
a hladký průběh celého dne. 
Nyní se můžeme těšit na další 
lyžařskou sezonu.

Masopust ve škole

Mirka Pouzarová

Veronika Hamanová

VYSVĚDČENÍ NA SVAHU
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Exkurze u městské policie

Zprávy z 1. třídy

Poslední předvánoční týden jsme 
v první třídě využili k návštěvě městské 
policie v Českém Krumlově. Preventista 
Radek Šebela nám ukázal výstroj 
strážníků, mohli jsme si zastřílet 
laserovou zbraní, vyzkoušeli jsme si mít 
spoutané ruce a mohli jsme si sednout 
do policejního auta a dokonce spustit 
sirénu. Viděli jsme, jak se nasazuje 
botička na kolo, a chviličku jsme se 
ocitli zavřeni ve vězení. Nakonec 
se p. učitelka a p. asistentka za nás 
přimluvily a vězení jsme mohli opustit.

Besídka

Lucie Tomanová - 9. třída

Na letošní besídce nám 
předvedly svá vystoupení nejen 
všechny třídy, ale připojila se 
také školka a skupinka děvčat 
pod vedením p. učitelky Karlové.

Školička měla dvě představení. 
Skupinka mladších dětí, neboli 
kuřátek, nám zazpívala písničku 
Stojí vrba košatá, za kterou 
sklidila obrovský úspěch. Starší 
dětičky, neboli koťátka, nejen 
zpívaly, ale i tančily na píseň 
Zima, zima, zima od H. Zagorové, 
což bylo opět velmi rozkošné 
a povedené.

Taneční kroužek děvčat z naší 
základní školy pod vedením 
p. uč. Karlové secvičil dvě krásná 
vystoupení s doprovodem písní 

Tři oříšky pro Popelku od Ivety 
Bartošové a You Raise Me Up 
od skupiny Westlife.

První třída pod vedením paní 
učitelky Švarcové si pro nás 
nachystala tanec na píseň To 
k Vánocům patří od Jiřího Korna.

Druháci pod vedením paní 
učitelky Markové měli tanec 
na country píseň Báječná ženská 
od Michala Tučného. A zakončili 
své krásné vystoupení vánočním 
přáním.

Třeťáci pod vedením paní 
učitelky Loškové nám předvedli 
scénku a zpěv písně Bloudím 
lesem.

Čtvrtá třída si pod vedením 
p. uč. Němcové připravila pásmo 
písniček a básniček s názvem 
Máme rádi zvířata.

Páťáci pod vedením paní 
učitelky Pouzarové předvedli 
cvičební sestavu od Sokola Tábor 
na píseň od Hany Zagorové.

Šestá třída pod vedením 
p. uč. Macháčkové předváděla 
a recitovala zimní říkanky.

Sedmáci pod vedením p. uč. 
Červené nám zazpívali a zahráli 
scénku na píseň Vánoce, vánoce 
přicházejí.

Osmáci si pro nás s p. uč. 
Bartošem připravili talentovou 
show Brloh dance, kde předvedli 
různé tanečky a od poroty 
dostali hodnocení za svůj výkon.

Devátá třída předvedla 
nezapomenutelné stínové 
divadlo, které popisovalo 
příběh o lásce. Zároveň chceme 
poděkovat p. uč. Macháčkové 
za skvělý nápad a pomoc 
s realizací našeho představení.
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Dne 20. 1. 2025 jsme se 
s prvňáčky vydali do naší 
školky, kde jsme zhlédli 
pohádku O neposlušném 
pejskovi Toníkovi, kam za námi 
přijelo DIVADLO Z BEDNY. Děti 
se při představení skvěle bavily 
a příběh o pejskovi Toníkovi, 
který neposlouchá, neuklízí, 
odmlouvá a dokonce trochu lže, 
nejen pobavil, ale také snad 
ukázal dětem, jak je důležité 
být zodpovědný, poslouchat 
a být upřímný. I když trošičku 
přeci jen zazlobit mohou 😊. 
Děkujeme školce za pozvání.

S radostí Vám přinášíme 
krátkou zprávu z návštěvy 

Městského divadla v Českém 
Krumlově dne 3. 3. 2025. Naši 

prvňáčci a třeťáčci se společně 
vypravili na kouzelný výlet 
do světa pohádek. Děti se těšily 
na představení O VODNÍKU 
ČESÍLKOVI, které je okouzlilo 
svou veselou atmosférou 
a krásnými kostýmy. Divadlo 
bylo moc hezké a vtipné. Nejvíce 
se nám líbilo, jak důvtipný 
Česílko čaroval s vodou a zpíval 
legrační písničky. Také velký 
kapr Osmikiláč děti ohromil. 
Všichni jsme si užili krásný 
kulturní zážitek a těšíme se 
na další podobné akce.

Předškoláci z Brloha i Nové Vsi, 
prvňáci a třeťáci jezdili na zimní 
stadion do Českého Krumlova 
na kurz bruslení. Pro někoho 

byly první krůčky na bruslích 
těžké, ale všichni to zvládli 
a z posledního kurzu si odvezli 
zasloužené medaile.

Pohádka O zlobivém pejskovi Toníkovi

Návštěva Městského divadla v Českém Krumlově

Bruslení

Zdeňka Švarcová
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Návštěva Muzea Fotoateliér Seidel

Oslava kulatých narozenin 
naší školy

! 90. výročí !

Jaroslava Lošková

20. března navštívili žáci 3. 
a 4. třídy Muzeum Fotoateliér 
Seidel v České Krumlově. 
Seznámili se s rodinou pana 
fotografa, prohlédli si zařízení 

fotoateliéru i jeho bytu. Viděli, 
jak vzniká fotka. Potom se 
převlékli do dobového oblečení 
a paní fotografka je vyfotila. 
Také shlédli fotky dětí a hraček, 

se kterými si tenkrát hrály. 
A když odcházeli, dostali 
na památku fotku z titulní 
strany zpravodaje.

Naše škola letos slaví „kulatiny“  
– 90 let od svého vzniku!  

Přijďte si s námi připomenout tuto výjimečnou událost,  
která se uskuteční 14. června 2025 od 14:00.  

Srdečně vás zveme k oslavám!

Vraťte se s námi na chvíli do časů, kdy jste seděli v našich lavicích 
nebo stáli za katedrou. Prohlédněte si historické fotografie,  

zápisy v kronikách a další zajímavé vzpomínky.

Projděte si školu i její areál. Otevřeme pro vás dveře  
do moderních učeben, kmenových tříd současných žáků,  

školní družiny, tělocvičny nebo i kuchyně a jídelny,  
abyste se mohli podívat, jak to u nás vypadá dnes.

Zveme všechny bývalé i současné žáky, absolventy, pedagogy, 
zaměstnance školy, rodinné příslušníky i širokou veřejnost.  

Přijďte se podívat, jak naše škola „žije“  
a jak se proměnila během těchto 90 let.

Těšíme se na vaši návštěvu a věříme, že si u nás užijete příjemný čas 
plný vzpomínek, setkání a zábavy!

Rádi vás uvidíme, provedeme i pohostíme… 😊
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a Minnie. Chtěla bych se jet 
podívat na pejsky a kočičky.

Honzík: Lidi by na sebe měli být 
hodný. Chtěl bych hodně lyžovat 
na Lipně, protože je tam sníh.

Eliška: Já bych chtěla, aby tenhle 
rok byl úžasnej. Chtěla bych 
se podívat do zoo a do Řecka, 
tam, jak jsme už byli. 

Davídek: Aby ten rok byl krásný!

Ondra: Já bych chtěl, aby 
byly ještě Vánoce. A taky bych 
chtěl, aby bylo léto, abych 
mohl jezdit na kole. TEN ROK 
BY MĚL BÝT VESELÝ, ŽE SE 
BUDEME HODNĚ SMÁT. 😊

Zimnní Zprávičky ze Školičky

6.ledna 2025 jsme ve školce 
přivítali nový rok písničkou: 
My Tři králové jdeme k vám… 
a vzájemně si popřáli 
štěstí, zdraví, dlouhá léta. 
Celý týden jsme si povídali 
o třech mudrcích, o tom, 
co znamená K+M+B a naše 
výtvarné a tvořivé činnosti 
máte zde k nahlédnutí.

V rozhovorech jsme se vrátili 
k vánočnímu času, k prožitým 
Vánocům doma. Vše bylo 
fajn, dětská přání Ježíšek 
vyslyšel. Ondráškova slova 
byla ale velice zajímavá.

Ondra vběhne do třídy a hned 
spustí: 
„Vůbec tomu nerozumím! 
Strašně zlobím, hlavně doma 
a dostal jsem nejvíc dárečků. 
Fakt tomu nerozumím! 
Jak je to možný?“

Též jsme nevěděli.  😉

Předškoláci dostali anketní 
otázky: JAKÝ BY MĚL BÝT 
ROK 2025? CO BYSTE CHTĚLI 
V TOMTO ROCE ZAŽÍT? 
CO BYSTE SI PŘÁLI? 

Emička B: Aby v tom novým 
roce byly Vánoce a Velikonoce. 
Abysme s mamkou, taťkou 
a Tádou měli celý rok pěkný. 

Johanka: V tom novém roce bych 
chtěla chodit na procházky, ještě 
bych chtěla chodit na výlety, mít 
hodně kamarádů. Chtěla bych si 
chodit s klukama hrát s míčem. 
Měl by být sluníčkový. Mělo by 
svítit hodně slunce, a ať už je 
jaro a hezky rostou květiny.

Váša: Chtěl bych třeba plavat. 
Občas jezdit na skluzavkách, 

třeba jet k babičce. Chtěl 
bych za někým chodit-třeba 
za tetou a strejdou. Chtěl bych 
s mamkou a taťkou na výlety.

Vojtík: Chtěl bych, aby 
všichni byli kamarádi 
a byli všichni hodní.

Žofinka: Chtěla bych, aby 
byla zima. Aby byly Vánoce.

Emička K: Chtěla bych 
někam jet-prostě třeba 
k moři do Chorvatska.

Hynďa: Měl by být veselý. Chci 
něco zažít! Jet na výlet-hotel 
s vířivkou a s bazénem.

Martinka: Chci už nosit s Eliškou 
tričko s krátkým rukávem 
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Paní učitelka povídá Emičce:  
„Emičko, papej. Vždyť za oběd 
platí maminka penízky.“ 
Emička:  
„Mamka nemá žádný 
peníze v peněžence, ale já 
je mám v KASNIČCE.“

Přijelo k nám divadlo a paní 
herečka během vyprávění říká:  
„Děti, musím zavolat na pomoc 
pejska Tondu. Musí nám poradit.“ 
Z publika se ozve:  
„A máš na něj číslo?“

Šarlotka si všimla,  
že venku malinko poletuje sníh 
a zvolala:  
„Jééé, sníh, budeme bombovat!“

„Bombování“ ani bobování ten 
den nebylo, neboť vločky si 
trošičku zatancovaly  
a hned zase zmizely.  
Celkově hrátky se sněhem nám 
v tomto zimním období moc 
nevyšly, tak alespoň pokusy 
s vodou a ledem. Ty se nám 
vydařily perfektně. Už všichni 
víme, jak umí mrazík čarovat, 
a kdy jeho kouzla zmizí.

Usmívejte se!  
Úsměv nedá práci, druhé 
potěší a vaši tvář omladí.

Tyto perličky Vám určitě 
úsměv vykouzlí:

Leontýnka povídá:  
„Mám doma nový hřebínek 
a ten pěkně hřebínkuje.“

Ondrášek:  
„Příští rok v pátek půjdu 
po O.“ (obědě).

K tématu se nám hodila 
hraná pohádka: O kruté 
paní Zimě, která 
chtěla ublížit rybám 
v rybníce a zvířátkům 
v lese i na poli.  Chtěla 
vše zmrazit. Rozhodli 
jsme se zvířátkům 
v tomto období pomoci, 
kdyby náhodou chtěla 
paní Zima škodit jako 
v pohádce. Starší děti  
ze třídy Koťátek 
vyrobily pro ptáčky 
tuková krmítka. 
Společně jsme je 
venku zavěsili, 
aby bylo ptáčkům 
veseleji a na jaře nám 
za odměnu zazpívali.

Pavlík přeje Verunce 
k narozeninám:  
„Já ti přeju hodně bilí a kukuřice.“

Emička K:  
„K svačince máme oblečenou, 
ne obleženou, taky ne…
obloženou housku.“

Jiný den Emička K.:  
„Máme pomazánkovou vajíčku.“

Patriček:  
„Já jí nemám rád (pomazánku), 
ale koušu jí.“



16

Zpravodaj obce Brloh  |  číslo 1  |  2025

Na zvířátka v lese jsme také 
nezapomněli a vydali jsme se 
se zásobami jídla ke krmelci. 
Zvířátka měla v krmelci jídla 
dost, ale nás hřál ten správný 
pocit, že jsme udělali dobrý 
skutek a těch není nikdy dost!

 
Na závěr jsme si ve třídě 
Kuřátek zahráli pohádku 
Rukavička, která patří 
k oblíbené zimní pohádce. Děti 
si nejprve pohádku vyposlechly 
od paní učitelky a poté se 
staly výbornými herci.

Září chodí po prázdninách,
v září zrají jablíčka,

v září slunce ještě svítí
a vítá nás školička.

A paráda to opravdu byla!  
19.2. JSME MĚLI VE ŠKOLCE KARNEVAL  

a každý se svou maskou byl zván. 😊 

Karneval
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Martinka:  
Mně se líbilo tancovat.

Pavlík:  
Tancování, balónky, opičí cviky.

Žofinka:  
Nejvíc se mi líbil tanec.

Eliška B:  
Můj žralok. Já jsem byla žralok.

Johanka:  
Líbilo se mi, jak jsme byli 
s paní učitelkou dva jednorožci. 
Nejvíc se mi líbily tance, a ještě 
chození po lávce. Líbil se mi 
pejsek Vojta.

Sešlo se dost zajímavých 
masek, kostýmů a rázem jsme 
byli všichni k nepoznání - děti 
ale i dospěláci.

Tančili jsme, zpívali, dováděli, 
plnili kvízové i sportovní 
disciplíny, a nakonec si děti 
odnesly diplomy, balónky 
a dobrůtky. A ještě na nás 
čekalo velké překvapení: 
Do školky za námi zavítala 
rodinka pana Masopusta 
s paní Masopustovou a s jejich 
šikovnými dětmi, které 
chodily do třetí a čtvrté třídy. 
Společně nám zahráli na své 
nástroje(skvěle) a zazpívali 
píseň: Já jsem muzikant…
Sklidili velký potlesk.

„CO SE TI NEJVÍCE LÍBILO 
NA KARNEVALU?“ 

Ondra: Mně se líbily písničky. 
Nejlepší masku měli bráchové 
Vojtíšek a Davídek. Líbily se 
mi úkoly, a ještě se mi líbily 
razítka na diplomu. Líbilo se 
mi, jak byla Verunka převlečená 
za muchomůrku.

Patrik:  
Dobrý. Se mi tam líbilo. Líbily 
se mi soutěže-jít pro boty 
na kopici. Líbilo se mi tam. 

Anežka:  
Líbil se mi motýlek Emička.

Leontýnka:  
Líbil se mi medvěd-soutěž 
a tancování na Wednesday 
a Elsa. To jsou písničky.

Šarlotka:  
Nejvíce se mi líbila Verunka-
houba. 

Davídek:  
Vašíkovo helma-hasič. Pak můj 
rytíř, Elišky žralok, Vojtíkovo 
pejsek.

Eliška F:  
Líbilo se mi, jak jsme tancovali 
a jak jsme dělali ty úkoly.

Vojtík H:  
Líbila se mi Elza-Justýnka. 
A nejvíc fajn byl ten úkol: chytrý 
slon. Kreslili jsme barevně 
pastelkama klaunovo proužky 
na košili.

Rosárka:  
Mně se líbila ta maska pana 
Masopusta a Červená karkulka. 
Taky víla Emičky. A ještě se 
mi líbilo, jak jsme měli hůlku 
s vajíčkem a chodili jsme mezi 
kužely.
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s vajíčkem. Tanec-kuli kuli 
a ram sam sam, jak se to 
zrychlovalo.

Vojtík R:  
Bavil mě vláček-jede, jede, 
mašinka a úkol medvěd-chození 
po mostě. Bavilo mě, jak jsem 
nesl vajíčko, to byla sranda. 
Bavilo mě, jak jsme zrychlovali-
hlava, ramena, kolena, palce.

Rázem jste se z prožitků 
dětí dověděli vše o našem 
karnevalu. 😊

Od 14.února začali naši 
předškoláci jezdit na bruslení 
na zimní stadion do Českého 
Krumlova. Celkem mají 
6.lekcí-poslední bude 25.3. 
Každé začátky jsou těžké, ale 
do našich začínajících hokejistů 
a krasobruslařek vkládáme 
velké naděje. Uvidíme za pár let. 
Naše poděkování patří panu  
V. Pechovi ml. a panu J. Křížovi 
ml., kteří dětem vozí batohy 
s bruslema.

Verunka:  
Mně tam bylo dobře. No zpívání 
a jak jsme tancovali-ramena, 
kolena, palce, kolena, palce, uši, 
pusa, nos.

Justýnka:  
Líbilo se mi, jak nám pouštěli 
písničky a tancovali jsme. 
Pouštěli písničku pro mě. A ta 
Wednesday s těma černýma 
vlasama a Sněhurka. 

Vašík:  
Bavilo mě, jak jsme chodili 
po mostě. Líbilo se mi, jak 
jsme tančili. Bavil mě slalom 
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A protože máme chytré telefony, 
dozvěděli jsme se, že je to ryba 
vranka obecná. Máme radost, 
že se v našich vodách stále 
nachází. 😊

Jsem zvědavé, co krásného 
jarního vytvoříte.“

Naše Koťátka a Kuřátka již 
první jarní výrobky zvládla. 
Rádi se sluníčku i Vám všem 
pochlubíme a popřejeme 
pohodové jaro. Prý se již 
vyspalo. 😊

20.2. jsme u potoka 
na betonové desce objevili 
neznámého tvora. To bylo něco. 
Ozývaly se hlášky:

„To je asi ryba, žába, 
dinosaurus, noční běs, drak, 
bezzubka, malej dráček 
od maminky…“

27.února si pro nás připravila 
jedna z maminek se svou 
kolegyní program o hasičích, 
jejich práci a o nebezpečí, které 
nás může potkat v běžném 
životě. Děti si vyzkoušely 
ochranný oděv-kalhoty, bundu, 
helmu a v něm si poradily 
s různými překážkami. Dověděly 
se plno informací, užitečných 
rad a postřehů. Děkujeme.

Za Kuřátka a Koťátka 
Dana Hamanová

Začátkem března dostaly 
děti do školky dopis. A víte 
od koho? To byste neuhádli… 
Od sluníčka. Bylo v něm psáno, 
že už jaro klepe na dveře a s ním 
nám všem i sluníčku začne 
plno práce. Děti hned radily, 
o jaké jarní práce se asi jedná. 
V závěru dopisu nám sluníčko 
napsalo: „Těším se s vámi na jaro 
a teplo, které s ním přichází. 

ZÁPIS DO MATEŘSKÉ ŠKOLY
Od 5. – 14. května 2025 bude probíhat zápis dětí do mateřské 

školy na příští školní rok 2025/ 2026. 
 Formulář si vyzvedněte v mateřské škole.nebo na telefonu 725 952 367
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Informace z obecního úřadu

Poplatky

Připomínáme splatnost poplatků za odpady a psy na rok 2025. Splatnost je do 30.6.2025.

Blahopřání
jubilantům

Všem jubilantům srdečně blahopřejeme a přejeme do dalších 
let hodně štěstí a spokojenosti. Ať prožijete další léta ve zdraví, 
s úsměvem na tváři a v pohodě, obklopeni svými příbuznými, 

přáteli a známými. 

Pro informaci uvádíme, že ve Zpravodaji zveřejňujeme jubilanty ve věku 65, 70, 75 a 80 let.  
Od 80 let pak každoročně. 

Od letošního roku jim také prostřednictvím Českého rozhlasu České Budějovice posíláme 
písničku. Totéž platí i pro dárkové poukazy, které poskytujeme od 70 let.

Zveřejňujeme pouze ty jubilanty, kteří vyplnili, podepsali a odevzdali souhlas se 
shromažďováním a zpracováním osobních údajů na Obecním úřadě v Brloze. 

Formulář „Souhlas se shromažďováním a zpracováním osobních údajů“ si můžete 
vyzvednout a vyplnit na Obecním úřadě v Brloze, nebo vám jej zašleme na e-mail.  
Pokud máte zájem o zaslání uvedeného formuláře, napište na e-mailovou adresu  

matrika@obecbrloh.cz. Vyplněný a podepsaný formulář pak doručíte na Obecní úřad 
v Brloze, nebo jej vložíte do schránky na budově OÚ.

Leden Tomáš Prüher 75 let Brloh

Únor Vlasta Vacková 92 let Brloh

 Božena Tancerová 85 let Brloh

 František Loško 83 let Brloh 

Březen Vlasta Jakešová  86 let Brloh

 Anežka Foltinová  89 let Jánské údolí

 Václav Mikeš 80 let Brloh

Společenská kronika
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Pátek třináctého prosince 
loňského roku rozhodně 
nebylo možné nazvat 
nešťastným. V kostele Sv. 
Šimona a Judy vystoupilo 
na adventním koncertu 
„Žesťové kvinteto komorní 
filharmonie Města Pardubice“.

Přišlo hodně lidí a určitě 
nelitovali. Řada skladeb 
s duchovním i částečně 
světským zaměřením byla 

Dne 15. 2. 2025 se konal tradiční 
Masopustní průvod startující 
u hasičské zbrojnice ve 13 
hodin. Přihlížející si s námi 
mohli zatančit či zazpívat, jak je 
tomu zvykem. V průvodu jsme 
mohli potkat například různé 
pohádkové postavy, dělostřelce 
nebo také koně s žokeji, kteří si 
s sebou vzali i zrádný Taxisův 
příkop. Ale nebojte, nikomu se 
nic nestalo! S průvodem totiž 
jela i tradiční Poslední pomoc, 

Ohlédnutí za kulturními akcemi

Adventní koncert

Masopustní průvod

provedena s vynikající 
kvalitou. Po zásluze byli 
odměněni potleskem vestoje.

Poděkování patří panu faráři 
Hovorkovi za umožnění 
koncertu i kostelníku 
panu Borovkovi za pomoc 
při samotném konání.

Mimochodem, víte jaký je rozdíl 
mezi výrazy kvinteto a kvintet?

která opět „vyléčila“ spoustu 
pacientů a jejich neduhů. :) 
Chtěli bychom poděkovat všem, 
kteří se průvodu zúčastnili 
a nebo nás uvítali po cestě.  
Také bychom ale chtěli vyzvat 
ostatní na další roky, aby 
neváhali a připojili se k nám 
do této tradice. Rádi vás uvidíme 
v průvodu, ale i po cestě 
nebo u vašich domovů.

Libor Lev

Václav Loucký
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Plesová sezóna v kulturním 
domě v Brloze pokračovala 
Maškarním plesem, který 
pořádal sbor dobrovolných 
hasičů dne 22. února 2025. 
Na plese bylo k vidění mnoho 
masek a není se čemu divit, 
jelikož účast byla opravdu 

Maškarní ples

hojná a dosáhla přes 300 
návštěvníků. Nejaktivnější 
masky si odnesli svou odměnu 
při tradičním vyhlašování 
soutěže o nejpovedenější masku 
a všichni návštěvníci mohli také 
vyzkoušet své štěstí v bohaté 
tombole. K poslechu a tanci 

nám celý večer hrála kapela 
Situace a ples byl tradičně 
zakončen až v ranních 
hodinách. Doufáme, že jste si 
večer náležitě užili a za rok 
se spolu znovu uvidíme.

Vlastimil Vacek
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Je tomu více než dvacet 
let, kdy se naposledy konal 
myslivecký ples v Brloze. 
Tuším, že většina z Vás ví, že 
se letos Myslivecký spolek 
Brloh rozhodlo pro obnovu této 
tradice, nebo alespoň pro „ples 
na zkoušku“. Nevím, v čí hlavě 
se nápad zrodil, jestli se tak 
stalo z nudy osamělého lovce 
číhajícího na posedu, nebo to 
vyplynulo z rozhovoru skupiny 
přátel sedících u piva, ale 
dle mého názoru, to nakonec 
dopadlo nad očekávání dobře. 
Začněme však popořadě.

Nápad tedy byl a nastaly 
několikatýdenní přípravy. MS 
Brloh jde s dobou a kromě 
běžného plakátu s pozvánkou 
na vývěskách a internetových 
stránkách obce, vytvořil i video 
pozvánku, která měla během 
několika málo hodin tisíce 
zhlédnutí, což je na náš malý 
Brloh neobvyklý úspěch.

V předprodeji si zamluvila 
lístek hromada osob a dvakrát 
tak velká hromada nakonec 
dorazila i do samotného 
kulturního střediska obce. 
Ještěže stavitelé této budovy 

Střípky z mysliveckého plesu

byli natolik megalomanští, jinak 
by zůstalo mnoho tanečních 
střevíčků, plesových rób i méně 
honosných šatů zavřených 
ve skříních. Bez pěti, bylo 
prodáno čtyři sta lístků, co 
už na jakémkoli brložském 
plese dlouho nepamatují.

Při vstupu byli všichni 
okroužkování zeleným 
náramkem a já se vešla do první 
stovky žen, které dostaly 
květinu (Mezinárodní den žen). 
Než jsem však došla ke stolu, 
byla na dvě části. Přičítám to 
vlastní nešikovnosti, protože 
jsem zahlédla pouze dva další 
nešťastné karafiáty sotva 
vykukující z nápaditých váziček 
vyrobených z březových špalíků.

Šatna se plnila kabáty a bundami 
a stejně tak i židle v přízemí 
a dokonce i na balkóně. 
Stoly byly obtěžkány talíři, 
mísami a krabičkami se sýry, 
šunkami, salámy i trochou 
zeleniny, aby dodaly energii 
na očekávaný dlouhý večer.

Kapela K-Club hrála dechovou 
hudbu a zpočátku se jen 
málokdo pouštěl do tance. Kolem 

osmé hodiny hudební nástroje 
utichly a na podiu se ozvala 
fanfára z mysliveckého rohu. 
Poté předseda mysliveckého 
spolku slavnostně zahájil ples 
a nastínil večerní program.

U baru se začala tvořit menší 
fronta, ale prozatím nic, co by 
deset lidí řízených zkušeným 
gastro vedoucím nezvládlo. 
Někdo zhasnul řadu světel 
a v mírném přítmí se na parketu 
objevilo více odvážlivců, kteří 
vyšvihli polku, valčík a jim 
podobné taneční kreace. Zároveň 
mezi stoly procházely dívky 
z Nové Vsi a prodávaly tombolu. 
Prázdné lístky do tomboly, 
které jsem před několika dny 
pracně skládala, se ke mně 
vracely jako bumerang, ale přeci 
jen jsme v rodině čtyři ceny 
ukořistili – děkujeme sponzorům 
za pytle obilí. Stejně tak jim 
jistě děkuje velice křehká žena 
na podpatcích, která si vyděšeně 
odnášela pytel brambor, poté 
táhla pytel briket a nakonec 
i pytel obilí. Ale to je los 
a každá výhra nakonec potěší.

O půlnoci došlo na hlavní 
tombolu, kdy se dvanáct sličných 
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Jana Němcová

dívek postavilo s cenami, či 
poukazy na zvěřinu před diváky. 
Některým to připomínalo 
známou scénu z filmu „Hoří, 
má panenko“, ale naše hostesky 
do spodního prádla nemusely. 
Nejspíš nejšťastnějším výhercem 
byl nový majitel šlapacího 
traktoru John Deere, který 
na něm odjel ke svému stolu 
a o něco později rozrážel 
davy tanečníků na parketu. 

Ve chvílích, kdy si kapela dávala 
oddech, aby načerpala nové síly 
ke hraní, se i bar zaplnil a nebylo 
v jeho blízkosti k hnutí. Musím 
vyzdvihnout všechny, co byli 
na jeho druhé straně, jelikož 
se o hosty svědomitě starali až 

do pozdních nočních či brzkých 
ranních hodin a snad se nestalo, 
aby někdo čekal příliš dlouho. 
Z počátku se další řada tvořila 
i k malé tombole, která byla 
před jedenáctou hodinou večerní 
vydána. Mezi těmito dvěma 
zástupy zaujal strategickou 
pozici u svého oblíbeného stolu 
kroužek svobodných brložských 
mládenců od třiceti výš - nejblíž 
baru a co nejdál od tanečního 
parketu, kam by je nedej bože 
zatáhla některá z mladých dívek, 
či z postarších rozjařených dam.

A co by to byl za vesnický 
ples bez rvačky? Takže došlo 
i na menší pošťuchování a rozbití 
skla, ale záhy bylo vše vyřešeno.

Členové MS Brloh se snažili 
o co nejhladší chod večera 
a přes několik malých 
zádrhelů se jim to úspěšně 
podařilo. Věřím, že nabití 
zkušenostmi, se do pořádání 
plesu pustí příští rok znovu.

Zpestřením pro všechny se staly 
ucpané dámské záchody, které 
se musely zavřít a ta hezčí, 
něžnější polovina hostů byla 
nucena využívat toalety pánské. 

Velkému zájmu se těšil 
připravený fotokoutek 
s pozadím lesa a mnoha 
připravenými proprietami. 
I tam se tvořily menší fronty. 
Ale na každého se dostalo.

Z mého popisu by se některým 
mohlo zdát, že ples byl 
o čekání na cokoli, ale nebylo 
tomu tak. Měl všechno, jak 
se patří – množství hostů, 
ladných tanečních pohybů, 
hlubokých výstřihů a vysokých 
rozparků, otlačených noh 
ze střevíčků, litrů vypitého 
alkoholu, rvačku i ucpané 
toalety, bohatou tombolu, 
tanec na stole, spousty drbů, 
salv smíchu, romantických 
polibků a tajných doteků.

Myslivecký spolek moc děkuje všem, kteří dorazili 
na naši akci a zároveň tím podpořili dobrou věc.

Částku 10 000 Kč jsme věnovali na transparentní účet pro nemocného chlapce Martina, který je 
odkázaný na invalidní vozík a jeho rodina potřebuje větší auto, aby ho mohla bezpečně převážet.

Zároveň jsme přispěli částkou 10 000 Kč na koupi dronu s termovizí. Ten slouží k hledání právě 
narozených srnčat v travinách a jetelích, abychom je ochránili před zemědělskými stroji. Díky 

tomuto přístroji se nám loni podařilo zachránit 80 srnčat – bez něj bychom jich našli sotva 20 %.

Všem, kteří přišli na náš ples, patří velké díky! Ples jsme pořádali po dlouhých letech. A protože vás 
dorazilo tolik – čehož si opravdu vážíme – rádi bychom z toho udělali tradici. Už teď vás tedy srdečně 

zveme na Myslivecký ples i příští rok. Přijďte si zatančit, pobavit se a společně si užít fajn večer.

Za Myslivecký spolek Brloh předseda spolku  
Petr Cába
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nivní pás, široký 6–8 m, 
ve kterém bude prostor pro 
samotné koryto potoka 
a také pro vytvoření bočních 
neprůtočných tůní. Koryto 
potoka bude zvlněné, čímž 
dojde k jeho prodloužení, 
zmenšení podélného sklonu 
a zpomalení odtoku vody 
z území. Běžné průtoky (tedy 
průtoky s kapacitou maximálně 
jednoletého průtoku) budou 
protékat samotným úzkým 
korytem toku, větší průtoky 
budou procházet nivním 
pásem až do úrovně pětiletého 
průtoku. V centrální části 
území na kruhovém pozemku 
navíc vznikne na ploše 0,56 
ha mokřad, tedy široká tůň 
s proměnlivou hloubkou 
a širokým litorálním pásmem. 
Tůň zůstane bez rybí obsádky, 
bude sloužit jako útočiště pro 
obojživelníky, ptáky a hmyz. 

Celkově dojde díky revitalizaci 
koryta k lepšímu zasakování 
a především ke zpomalení 
odtoku vody z krajiny, což 
pomůže snížit dopad sucha 
na bezprostřední okolí lokality. 
Zároveň dojde k podpoře 
biodiverzity tekoucích 
a v případě tůní i stojatých 
vod. Celý prostor podél 
vodního toku v celkové šíři 
cca 30 m také opticky rozčlení 
zemědělskou krajinu polí a luk.

Pro zájemce plánuje Správa 
CHKO Blanský les ve spolupráci 
s Lesy ČR připravit v jarních 
měsících (zřejmě v květnu 
2025) exkurzi přímo na místě, 
termín bude včas zveřejněn 
v Křemežsku, na webových 
stránkách a na facebooku.

Příspěvky čtenářů Zpravodaje

Revitalizace přítoků Chlumského 
potoka v Křemžské kotlině

Filip Šipan,  
AOPK ČR, Správa CHKO Blanský les

Martin Kysela,  
Lesy ČR, Správa vodních toků, oblast povodí Vltavy

Při procházce k rybníku 
Ochozňák jste si mohli 
všimnout, že nad rybníkem 
podél vodních toků probíhají 
od konce minulého roku zemní 
práce. Jedná se o revitalizaci 
přítoků Chlumského potoka, 
kterou provádí správce 
těchto toků – Lesy ČR s. p.

Celá Křemžská kotlina byla 
v minulosti značně ovlivněna 
zemědělskými úpravami. 
Vodní toky byly narovnány, 
okolní pozemky byly sceleny 
do větších celků, které se 
v současnosti využívají jako 
pole, louky nebo pastviny. Tyto 
úpravy proběhly v rámci akce 
Odvodnění pozemků JZD Chlum 
v roce 1968, jejich cílem bylo 
snížení hladiny podzemní vody 
a její rychlé odvedení z území. 
Úpravy spočívaly v napřímení 
koryt, jejich zahloubení 
a opevnění dna a břehů 
kamennou dlažbou na sucho. 

Do takto upravených vodních 
toků byla svedena vyústění 
z odvodnění (meliorací) 
z přilehlých polí, luk a pastvin.

V roce 2016 byla v katastrálním 
území Chlum u Křemže 
provedena Komplexní 
pozemková úprava, díky níž 
získala Agentura ochrany 
přírody a krajiny ČR (čili 
Správa CHKO Blanský les) 
pozemky podél vodních toků 
v šíři cca 30 m a u soutoku 
kruhový pozemek v průměru 
cca 130 m. Tyto pozemky 
Agentura následně převedla 
na správce vodního toku – 
Lesy ČR s. p. (vše v rámci 
státu) a nyní na nich probíhá 
samotná revitalizace 
v délce cca 2,5 km toků. 

Cílem revitalizace je obnova 
přirozených a přírodě blízkých 
koryt vodních toků. Bude 
vytvořen přírodě blízký 
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Po letech se v Brloze opět 
uskutečnil Živý betlém. V obci 
je spousta šikovných dětí, a tak 
jsme se do toho pustili. Klára 
Remsová s dětmi nacvičila 
koledy a vánoční písně tak, aby 
ladily s textem, který tvořily 
výňatky z evangelií. Ty společně 
se zpěvem vytvářely ucelený 
příběh.

Někteří herci byli úžasní, i když 
u některých se trošku projevila 
tréma. Sbor byl skvělý. Udržet 
pozornost tolika malých dětí 
na poměrně dlouhou dobu, aby 
dokázaly zpívat, je opravdu 
úctyhodné. Kláru obdivuji 
za její trpělivost a schopnost 
děti motivovat.

Bohužel, nemoc několika dětí 
znemožnila jejich účinkování, 
a tak jsme na poslední chvíli 
hledali náhradu. Jak se betlém 
divákům líbil, nechám na jejich 
hodnocení. Nás, kteří jsme se 
na přípravě podíleli, však velmi 
potěšilo, že byl kostel plný. 
Doufáme, že se i letošní Vánoce 
podaří betlém znovu zahrát.

Živý betlém

Přeji hezké jarní dny 
R. Pőschlová
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Novoroční odtučňovák 2025

Ochotnický ples

se nabídnul rychlý posel, který 
nasadil vlastní život a vydal 
se na kole po namrzlé silnici 
do jednoho z otevřených 
obchodů v obci. Za to mu patří 
velký dík. Dále děkujeme ZŠ 
Brloh za propůjčení prostor 
k pořádání turnaje, a také 
pořadatelům, kteří pečují 
o pitný režim, pečou buchty, 
vaří párky, klobásy i guláš 
a zajišťují veškerý servis, 
který hráči potřebují ke své 
spokojenosti.

jako obvykle skončil až nad 
ránem, ale pořadatelé nemuseli 
řešit žádné nepořádky.

Jak už se stává tradicí, 
o první dvě místa se utkaly 
týmy z Brloha a Dobšic, 
přičemž pohár pro vítěze 
spolu s tlačenkou zvedl nad 
hlavu Brloh. Na třetím místě 
skončili hráči z Loučeje. 
Dále se zúčastnila družstva 
z Krásetína, 2x Nové Vsi, 
Kájova a dokonce i z Českého 
Krumlova.

Ačkoli bylo občerstvení dost, 
přece jen několik málo pochutin 
v průběhu dne došlo, a proto 

více než plesajících, takže si 
každý, kdo koupil losy, mohl 
být jistý, že nějakou cen, 
a spíše více cen, vyhraje. Ples 

Rok se s rokem sešel  
a 11. ledna opět svištěl nad 
sítí v tělocvičně naší školy 
volejbalový míč při dalším 
Novoročním odtučňováku. 
Do bojů o první místo 
oceněné pohárem, tlačenkou 
a nějakou tou lahví se vrhlo 
osm družstev. Tento počet 
byl považován za strop, aby 
vše probíhalo v klidném 
sportovním duchu bez 
zbytečného chvátání 
a protahování soutěže  
až do večerních hodin.

V pátek sedmnáctého ledna, 
se konal tradiční Ochotnický 
ples. Hrála skupina Grock. 
Cen v bohaté tombole bylo 

Jana Němcová

Libor Lev
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Upřímné a srdečné DĚKUJEME 
všem štědrým dárcům. 
A velký dík také patří všem 
vedoucím skupin a jejich 
ochotným koledníčkům.

I v letošním roce budou 
peníze z této sbírky pomáhat 
v Holubově, Křemži i Brloze 
rodinám, dospělým a dětem 
v tíživé životní situaci, 
zdravotně znevýhodněným. 
Záměry naší pomoci 
vychází z pozorování mnoha 
vnímavých lidí z našich obcí 
či farnosti, a tak i nadále se 
na Vás obracíme s prosbou 
o zamyšlení, kde ještě mohou 
vykoledované penízky pomoci. 

Určitě budeme rády, když 
se opět naše řady příští rok 
rozrostou o nové koledníčky, 
kdo tedy máte chuť být 
„KING“ a zapojit se, hledáme 
jak malé krále, tak i jejich 
doprovod (nad 15 let). 
Prosíme, neváhejte se připojit 
a kontaktujte nás kdykoliv.

Na Tříkrálovou sbírku můžete 
i nadále přispívat během celého 
roku prostřednictvím online 
koledy, jednorázovou nebo 

Tříkrálová sbírka je krásnou 
českou tradicí, která trvá již 
25 let. Každoročně na začátku 
ledna vyrážejí skupiny 
koledníků, převlečených 
za Kašpara, Melichara 
a Baltazara, do ulic. 
Zpívají koledy, přejí štěstí 
a zdraví do nového roku 
a zároveň vybírají příspěvky 
na podporu lidí v nouzi. 

I u nás se letos opět králové 
zastavovali u Vašich dveří 
s požehnáním a prosbou 
o podporu projektů Charity, 
a především našich místních 
záměrů. Od 1. do 14 ledna 
koledníčci chodili ulicemi 
s pokladničkami, a protože 
ke všem dveřím dojít nelze, 
i letos proto byly v Křemži 
připravené statické kasičky 
na již dá se říci obvyklých 
místech: na Obecním úřadě, 
v Železářství pana Martina 
Išky, v Květinové síni 
Bromélia na místě Zásilkovny 
a v kostele sv. Michaela 
archanděla. Rádi bychom 
ještě jednou touto cestou 
poděkovali za vstřícný přístup 
majitelům či pracovníkům 
na jmenovaných místech.

Tříkrálová sbírka 2025

A nyní již k výsledkům 
z našeho území. Máme 
velikou radost, že se daří 
navyšovat počet koledujících 
skupinek. Pokladniček v terénu 
a na zmíněných místech 
bylo letos 14. Nebudeme zde 
rozepisovat, kolik v jednotlivých 
pokladničkách bylo peněz, ale 
shrnu to za území, po kterém 
pokladničky putovaly, v těchto 
částkách je i výnos ze statických 
kasiček z daného oblasti.

místo 
koledy

počet 
kasiček

celková 
částka

Křemže 4 23 055 Kč

Brloh 3 55 630 Kč

Holubov 2 23 087 Kč

Chlum 1 13 534 Kč

Chlum, 
Lhotka, 
Loučej

1 18 902 Kč

Jaronín 1 5 050 Kč

Krásetín 1 3 262 Kč

Třísov 1 7 727 Kč

A ještě když připočítáme 
1050,-Kč, což jsou příspěvky 
zaslané elektronicky, je 
konečná částka pro letošní 
rok rekordních 150.297 Kč. 
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Tříkrálová sbírka Brloh a okolí 
Celkové shrnutí sbírky je již v článku 
p. Čížkové a ještě přidám podrobnosti. 
Kasička z Jaronína vynesla 5 050 Kč 
do kasiček se kterými se koledovalo v Brloze 
se nashromáždilo 18 211 Kč a 18 587 Kč 
dohromady krásných 36 798 Kč. Ještě 
zbývá pokladnička se kterou se koledovalo R.Pőschlová

Za místní organizátory TKS 
Helena Čížková  

a Alena Nováková

trvalou DMS ve tvaru DMS KOLEDA 30 (nebo 
dle uvážení 60, 90, 190) na číslo 87 777. Více 
na www.darcovskasms.cz. Lze přispět i darem 
přes složenku nebo převodem na sbírkový účet: 
66008822/0800, VS 777.  Podrobné informace 
najdete na stánkách www.trikralovasbirka.cz. 

Věříme, že solidarita a ochota pomáhat 
se i nadále neztratí a každá koruna bude 
opět pomáhat tam, kde je potřeba.

v Rojšíně a v neděli po mši sv. před kostelem 
ve které bylo 18 832 Kč. Celkem se tedy 
vybralo krásných 60 680 Kč. VŠEM KDO 
PŘISPĚLI VELKÉ PODĚKOVÁNÍ!!! Dík 
patří i koledníčkům za jejich ochotu a snahu 
a doufám ,že příští rok se opět najde tolik 
dobrých lidí ochotných pomoci.
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V polovině února se uskutečnilo 
již tradiční rojšínské Špekobraní. 
Výrobky amatérských uzenářů 
byly pečlivě naaranžovány 
na připravené talíře a předloženy 
natěšené porotě. Ta pro letošní 
rok obměnila některé své členy 
a především si vzala k srdci 
loňské připomínky. Vybavila 
se kuchyňskou váhou, jelikož 
každý soutěžní vzorek měl 
mít alespoň 300 g, a také byly 
dodány stejně vypadající talíře.

Počet soutěžících i přihlížejících 
byl tentokrát o něco chudší než 
v loňském roce, avšak to vůbec 
nevadilo. Alespoň si bylo kam 
sednout a na vyhodnocení jsme 
nemuseli čekat a slintat nad 
nedalekými kopičkami špeku 
do pozdních večerních hodin. 

I tentokrát se sešly uzeniny 
různé výroby – uzené teplým 
kouřem, studeným kouřem, 
nakládané týden, dva, tři 
v tajných nálevech. Každý 
přinesl to nejlepší, co vyrobil. 
Záleželo pouze na chuťových 
preferencích naší poroty.

Ani v kategorii Puma nebyla 
o nápady nouze – uzená ryba 

Je to už 6 let od posledního 
běžeckého závodu v Brloze. 
Založenou tradici nám bohužel 
přerušil COVID a potvrdilo 
se, že přerušené tradice se 
těžko obnovují. Chvilku to 
trvalo, ale v loňském roce 
jsem dostal nápad závody 
opět obnovit. Přemýšlel jsem 
co udělat jinak a jak naše 
závody o kousek posunout. 
V tu chvíli jsem si vzpomněl 
na běžecké závody, které se 

s rybím tatarákem, sušené 
maso, uzené sýry, klobása, 
tlačenka a další speciality.

V kategorii Špek si odnesl 
Řád vepře zlatého pan Josef 
Borovka z Rojšína, na druhé 
příčce stanul pan Jiří Tancer 
z Janského Údolí a na třetí 
místo dosáhl pan Luboš Bürger 
žijící v obci Chlum. V kategorii 
Puma se radoval z vítězství 
pan Jiří Tancer z Janského 
Údolí, druhé místo vybojoval 
pan Jan Kříž st. s uzenou 
nivou taktéž z Janského Údolí 
a třetí pozici získala paní Bára 
Pöschlová se svým podzimním 

konají už pravidelně i v našem 
okolí a zaregistroval jsem 
náš závod pod OLYMPIJSKÝ 
BĚH. Kompletní informace 
a registraci naleznete na stránce 
https://www.olympijskybeh.
cz/zavody/brloh-2025

Kdo si pamatuje poslední 
ročníky našeho běhu, tak 
se vlastně nic nemění. Děti 
budou běhat na oválu okolo 
fotbalového hřiště. Na muže 

stromem ze sušeného 
masa bydlící v Dubové.

Přes nižší účast, kdy se 
sešlo celkem čtrnáct vzorků 
v kategorii Špek a deset vzorků 
v kategorii PUMA, se akce 
vydařila. Věřím, že se všichni 
přítomní těší na příští rok a už 
se jim v hlavě líhnou nápady, 
kterými naší porotu překvapí.

Za všechny účastníky děkuji 
spolku RoHaTý za příležitost 
k setkání, a také panu 
Pöschlovi a paní Bürgerové 
za nápojové služby.

a ženy čeká klasický 5 km 
okruh. Budou vybíhat také 
na hřišti, dále poběží obcí 
a budou směřovat kolem potoka, 
k pile, dále „K DUBU“, tam 
bude otočka a zase po stejné 
trase zpět na hřiště. Hlavní 
závod bude pro celou republiku 
odstartován ve vysílání 
Českého rozhlasu v 18:00.

Registrace závodu byla 
spuštěna a první závodníci 

Špekobraní 2025

BĚH BRLOHEM JE ZPĚT - 18. 6. 2025

Jana Němcová
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se již registrovali. Poslední možný termín 
pro registraci je 6.6. 2025. Následné 
registrace do závodu již nebudou možné. 
Vzhledem ke startovním balíčkům nebude 
možná ani registrace na místě v den 
závodu. Na výše uvedených stránkách se 
tedy můžete registrovat a vybrat si vždy 
jeden ze dvou startovních balíčků:

1)  Startovní balíček pouze s číslem

2)  Startovní balíček s číslem + oficiálním 
tričkem závodu ALPINE PRO

Tyto balíčky si pak vyzvednete v den 
konání závodu u registrace. Cena balíčků se 
u dětských kategorií nemění po celou dobu 
registrace. U „dospěláků“ se cena postupně 
navyšuje, takže s přihlášením neváhejte.

Pokud bude mít někdo dotazy,  
tak můžete napsat nebo zavolat.  

Jsem na mailu  
mistostarosta@obecbrloh.cz 

nebo na tel. 728 313 042

Termín závodu:  18.6. 2025
Časový rozpis dne závodu: 
•   16:00 -  17:30 Výdej balíčků a startovních čísel

•  17:00 Start dětských závodů

•  17:45  Vyhlášení vítězů dětských závodů

•  18:00 Start hlavního závodu

•  19:15  Vyhlášení výsledku dospělého závodu

Kategorie děti: 
  •  děti 2022 a mladší – 50 metrů 

(může být i doprovod rodičů) 
  •  děti 2019 a mladší – 80 metrů 
  •  děti 2015 a mladší – 350 metrů (jedno kolečko) 
  •  děti 2010 a mladší – 700 metrů (dvě kolečka)

Kategorie dospělí:
  • muži – 5 km
  • ženy – 5 km

Václav Pecha Karel Vozáb
+420 603 800 317
karel.vozab@koma-system.cz

VRATA

Zaměříme, naceníme, 
vyrobíme, namontujeme.

sekční garážová ● průmyslová ● rolovací 

Dále vyrábíme a montujeme

www.koma-system.cz

těsnící límce k průmyslovým vratům ● elektrohydraulické nakládací rampy
se sklopným můstkem ● brány ● zábradlí ● balkóny ● ocelové konstrukce 

Inzerce
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600 g . . . vepřové panenky
1 ks. . . . . cibule
1 ks. . . . . uzeného špeku (5x5 cm)
1 lžíce . . oleje
1 plátek másla (2 cm)
oblíbené koření (např. Farmer 
grill)
sůl, pepř

Na obalení:
hladká mouka
mletá sladká paprika

Těsto:  
250 g . . .  červených fazolí 

ve sladkokyselém nálevu 
(můžou být i bílé)

3 ks. . . . . vejce 
200 g . . . třtinového cukru
6 lžic . . . oleje
6 lžic . . . kakaa
1 lžička . mleté skořice
2 lžičky .  kypřící prášku do pečiva

Na vymazání:
20 g . . . .másla
1 lžíce . .polohrubé mouky

Na dokončení a ozdobení: 
300 g . . .zakysané smetany
3 lžíce . .moučkového cukru
50 g . . . .čokolády
+ . . . . . . .  rybíz, borůvky či jiné 

drobné ovoce

…a teď něco na zub

Vepřovou panenku omyjeme, 
odblaníme a nakrájíme 
na 1 cm silné medailonky.

Hranou ruky je jemně 
naklepeme, opepříme 
a posypeme kořením dle 
obliby (směs koření a bylinek), 
necháme odpočinout.

Uzený špek nakrájíme 
na kostičky, cibuli oloupeme 
a nakrájíme na půlměsíčky. 

V pánvi rozehřejeme olej 
s máslem (já použil sádlo) 
a dáme pomalu smažit špek 
a cibuli, dokud nebudou 
osmažené dohněda.

Fazole propláchneme a umeleme 
v mlýnku na maso. Do mísy 
od robota vyklepneme vejce, 
přidáme cukr a vše pomocí 
šlehací metly vyšleháme 
do světlé pěny. Do vaječné 
směsi v průběhu šlehání 
zašleháme 6 lžic oleje.

Pak do směsi přidáme umleté 
fazole, kypřící prášek, kakao 
a mletou skořici. Vyměníme 
šlehací metlu za třecí metlu. 
Začínáme míchat při nízkých 
otáčkách a postupně přidáváme 
otáčky dokud nevznikne 
tekuté mazlavé těsto. 

Těsto nalijeme 
do vymazané formy. 
Pečeme na 175 ° C asi 35 až 
40 minut. Korpus překlopíme 
spodní stranou navrch 
a necháme vychladnout. 
Poté pomažeme zakysanou 
smetanou smíchanou 
s cukrem. Ozdobíme ovocem 
a strouhanou čokoládou.

Medailonky osolíme a obalíme 
v hladké mouce, kterou jsme 
smíchali s mletou paprikou.

Takto obalené medailonky 
dáme na pánev ke špeku 
a cibuli a zprudka 
opečeme z obou stran.

Pak podlijeme asi 
200 ml vody, přiklopíme 
a podusíme asi 20 minut.

Mouka použitá k obalení  
masa omáčku příjemně 
zahustí, takže pak už jen 
podle chuti dosolíme.

Fazolový koláč bez mouky
(dortová forma ⌀ 24 cm)

Panenka pečená na špeku s cibulí

Anna Karlová

František Mikeš
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Luštění  
s medvědem

V každém čísle Zpravodaje vám přinášíme jeden obrázek (uprostřed křížovky)  
z našeho brložského regionu a vaším úkolem je určit, kde se nachází.  
Vrátíme se do současnosti, chceme vědět, kde se nachází socha na fotce. 

K tomu si ještě vyluštíte křížovku, jejíž tajenka se též váže k naší obci.  
Pak stačí vše napsat a přinést do knihovny, vhodit do schránky na OÚ nebo poslat poštou  
či e-mailem knihovna@obecbrloh.cz, a to do konce května. - Nezapomeňte na zpáteční adresu!

Tentokrát se dozvíme o výstavbě KD, citována je kronika obce, zápis z roku 1975:

„Podle plánu měla být výstavba kulturního domu dokončena do konce roku 1975. Počátkem roku byly 
prováděny 1. TAJENKA v restauraci a v sále. Současně byla zabudována mohutná okna s kovovými 
rámy. 1. června 2. TAJENKA skupina dělníků stavebního závodu OP Šumava na montáž ústředního 
topení a další skupina odborníků 3. TAJENKA. V porovnání s projektem je vybudováno navíc 11 
podkrovních pokojů včetně se sociálním zařízením, aby byl využit velký půdní prostor. Místnosti mají 
sloužit k ubytování turistických zájezdů. Další změna v projektu se týkala sálu, který byl prodloužen 
o 6 m, aby byla odstraněna proluka mezi kinem a novostavbou.“

Tři úspěšní vylosovaní výherci dostanou jako dárek meteostanici za své správné odpovědi.

Tentokrát došlo 10 správných odpovědí. Losování se ujal Jindra Křížů a vylosoval 3 výherce. 

Výherci jsou následující:  
pan Oldřich Voltr z Rychtářova, pan Rončák z Rojšína a Lenka Klementová z Brloha. 

Gratulujeme.

Jak dopadlo luštění z minulého čísla? 

Fotografie uvnitř křížovky: socha u „Zámku“ nad koupalištěm

Tajenka z křížovky zněla: 1. BULOVECH

    2. JARONÍN

    3. BOROVÁ
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Křížovka byla vytvořena v programu Crosswords – ITPro CZ -http://crosswords.itpro.cz



Kulturní akce  
na jaro 2024

Neděle  20. dubna od 12:30 – KD Brloh

VELIKONOČNÍ FLORBALOVÝ TURNAJ

Úterý 30.dubna od 18:00 – u kampeličky

STAVĚNÍ MÁJE
čarodějnický lampionový průvod

Sobota 10. května od 19:00 – KD Brloh

HOSPODSKÝ KVÍZ

Neděle 11. května 

DIVADLO PRO DĚTI
Zahraje Studio dell‘arte - Podrobnosti upřesníme

čtvrtek 22. května od 18:00 – kino Brloh

Generálka pro důchodce hry TY NAŠE ŽENY

sobota 24. května od 19:00 – kino Brloh

Premiéra hry TY NAŠE ŽENY
Hraje Ochotnická jednota Brloh,  

termíny dalších repríz: 27. 5. 2025; 31. 5. 2025; 3. 6. 2025; 6. 6. 2025.; 9. 6. 2025; 11. 6. 2025 

Neděle 8. června od 14:00 – fotbalové hřiště v Brloze

DĚTSKÝ DEN

Sobota 14. června od 14:00  – vnitřní dvůr ZŠ Brloh

OSLAVA 90. VÝROČÍ ZALOŽENÍ ŠKOLY

Středa 18. června od 16:00 – fotbalové hřiště v Brloze

OLYMPIJSKÝ BĚH BRLOHEM

Neděle 29. června od 14:00 – kino Brloh

KINO PRO DĚTI

Bližší informace o kulturních akcích se dozvíte z plakátů a na internetových  

a facebookových stránkách obce www.obecbrloh.cz.


